



RURAL DEVELOPMENT

Resilience and transformation of European food systems

In the context of the SHERPA project, Gianluca Brunori (University of Pisa) explores the necessary transition towards sustainable food systems that ensure access and availability to healthy and appropriate food while not harming ecosystems.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Consultation on new EU Forest Strategy >>](#)

[Consultation on cross-border alcohol and tobacco purchases >>](#)

[Promoting blue economy and sustainable growth in the Mediterranean >>](#)

[30 million Europeans in energy poverty >>](#)

[EU27 accept Portuguese idea on Conference on the Future of Europe >>](#)

[Top chefs to promote fish and seafood consumption >>](#)

[Minimum wage: strong disparities across the EU >>](#)

[Public consultation on environmental crime >>](#)

[New Agenda for the Mediterranean >>](#)

[A challenging winter, but light at the end of the tunnel? >>](#)

[Recovery: 'Do no significant harm' guidance to protect the environment >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Education for migrant inclusion in times of COVID-19

On the occasion of the International Day for Education (24 January), MAX project partners explained how they readjusted their education programmes for migrants amid the pandemic.

[Read more >>](#)

Other news

FINANCING MIGRANT ENTREPRENEURS (25 FEBRUARY)

Staff of financial institutions reaching out to **migrant and/or refugee entrepreneurs, trainers and coaches**, or **anybody** interested in this topic, are invited to attend the upcoming **YMCB webinar** on “**Better access to Finance for Migrant and Refugee Entrepreneurs**” taking place on Thursday, **25 February**, from 16:00 to 17:00 CET.

[Read more >>](#)

KICK-OFF OF THE 2021 REGIOSTARS AWARDS

The **European Commission** has launched the **14th edition of the REGIOSTARS awards** competition that rewards each year the **best projects** financed under **Cohesion policy**. The competition will be open until **9 May 2021**.

[Read more >>](#)

HOW CAN BUSINESSES ENGAGE IN THE GREEN TRANSITION? (17 FEBRUARY)

Join **Europe Jacques Delors** and **Brunswick Group** on **17 February** for an exclusive **webinar** series dedicated to the question how businesses can **navigate the European Green Deal**.

[Read more >>](#)

GLOBAL CLIMATE RISK INDEX 2021

The **Germanwatch Global Climate Risk Index 2021** analyses to what extent **countries** and **regions** have been affected by impacts of **weather-related loss events** (storms, floods, heat waves etc.) in **2019** and **2000 to 2019**. **Human impacts** (fatalities) and **direct economic losses** have also been analysed.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.





DÉVELOPPEMENT RURAL

Transformer et durabiliser les systèmes alimentaires européens

Dans le cadre du projet SHERPA, Gianluca Brunori (Université de Pise) plaide pour une transition vers des systèmes alimentaires durables qui assurent l'accès à une nourriture saine et sûre tout en ne nuisant pas aux écosystèmes.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Consultation sur la nouvelle stratégie forestière de l'Union >>](#)

[Consultation sur les achats transfrontaliers d'alcool et de tabac >> >>](#)

[Méditerranée: renforcer l'économie bleue et une croissance durable >>](#)

[30 millions d'Européens en situation de précarité énergétique >>](#)

[Conférence sur l'avenir de l'Europe: le format portugais accepté >>](#)

[Des grands chefs pour encourager la consommation de poisson >>](#)

[Salaire minimum: fortes disparités dans l'UE >>](#)

[Consultation sur la criminalité environnementale >>](#)

[Nouvel Agenda pour la Méditerranée >>](#)

[Après un hiver difficile, la lumière au bout du tunnel? >>](#)

[Relance: guide pour le principe «ne pas causer de préjudice important» >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Former les immigrants en période COVID-19

À l'occasion de la Journée internationale de l'Éducation (24 janvier), des partenaires du projet MAX ont expliqué comment ils avaient réajusté leur programme de formation des migrants dans le contexte de la pandémie.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

FINANCER LES ENTREPRENEURS MIGRANTS (25 FÉVRIER)

Le **personnel des institutions financières** s'adressant aux **entrepreneurs immigrants ou réfugiés**, les **formateurs**, **mentors** ou **toute personne** intéressée par le sujet sont invités à participer au **prochain webinaire YMCB** sur le thème «**Un meilleur accès au financement pour les entrepreneurs immigrants et réfugiés**» qui aura lieu le **jeudi 25 février**, de 16h00 à 17h00 CET.

[Lire plus >>](#)

COUP D'ENVOI DES PRIX REGIOSTARS 2021

La **Commission européenne** a lancé la **14e édition du concours REGIOSTARS** qui récompense chaque année les **meilleurs projets** financés dans le cadre de la **politique de cohésion**. Le concours est ouvert jusqu'au **9 mai 2021**.

[Lire plus >>](#)

COMMENT LES ENTREPRISES PEUVENT-ELLES S'ENGAGER DANS LA TRANSITION VERTE? (17 FÉVRIER)

Europe Jacques Delors et le **groupe Brunswick** organisent le **17 février** le premier **webinaire** d'une série consacrée à la question de savoir comment les **entreprises** peuvent s'engager dans le **Pacte vert pour l'Europe**.

[Lire plus >>](#)

INDICE MONDIAL DES RISQUES CLIMATIQUES 2021

L'**Indice mondial des risques climatiques** de **Germanwatch** analyse l'impact des **conditions météorologiques extrêmes** et les **données socio-économiques** y étant associées enregistrées en **2019** et sur la période **2000-2019**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.



